
با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی؛

حجت الاسلام رمضانی به  دبیرکلی مجمع 
جهانی اهل بیت)ع( منصوب شد

حضرت آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاسلام والمسلمین 
رضا رمضانی را به عنوان دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت)ع( منصوب 
کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، متن 

حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای حاج شیخ رضا رمضانی 
دام توفیقه

جهانی  مجمع  شورایعالی  محترم  اعضای  پیشنهاد  به 
اهل بیت)ع(، جنابعالی را که از تعهد و سوابق علمی و تجربه طولانی 
آن  دبیرکل  به عنوان  هستید،  بهره مند  کشور  از  خارج  در  فعالیت 

مجمع منصوب می کنم.
شرایط حساس  با  متناسب  و  تحول گرا  رویکرد  با  است  امید 
با  نیز  و  علیهم السلام  اهل بیت  پیروان  مهمّ  جایگاه  و  بین المللی 
ارتباط  نیز  و  مجرّب  و  کارآمد  جوان،  فکری،  نیروهای  از  استفاده 
و  شورایعالی  محترم  اعضاء  بویژه  و  اندیشمندان  و  علماء  با  مؤثر 
اسلامی  امّت  وحدت  و  ناب  اسلام  معارف  نشر  در  عمومی  مجمع 

موفق و مؤید باشید.
لازم می دانم از زحمات و تلاش های مخلصانه و دیرپای جناب 
حجت الاسلام آقای اختری در مدیریت مجمع محترم تشکر نمایم.

توفیق همگان را در انجام وظایف محوله از حضرت حق مسألت 
دارم.

سیّدعلیخامنهای

 رئیس قوه قضائیه: 
جلوه »ما می توانیم« را دیدیم 

صنایع  دستاورد های  از  بازدید  در  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
دفاعی جلوه باور راهبرد مقام معظم رهبری و همچنین جلوه باور 
»ما می توانیم« را دیدیم. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، رئیس 
قوه قضاییه درحاشیه بازدید از سامانه باور ۳۷۳ که با همراهی وزیر 
مقام  راهبرد  گفت:  شد،  برگزار  مسلح  نیرو های  پشتیبانی  و  دفاع 
معظم رهبری این بوده است که باید روی پای خود بایستیم و ما 
جلوه این باور را در این دستاورد ها دیدیم.حجت الاسلام والمسلمین 
سید ابراهیم رئیسی افزود: تا دیروز کشور های بیگانه و دشمنان ما 
تصورشان این بود که دستیابی به این نقطه از اقتدار کاری نشدنی 
است.رئیس قوه قضائیه تاکید کرد:، اما امروز به دست متخصصان 
ایرانی و با دانش ارزشمند آن ها و با فناوری بومی شده؛ دیدیم که 

این دستاورد های ارزشمند به دست آمده است.

سخنگوی وزارت خارجه ایران:

آزمایش موشکی آمریکا باعث تهدید صلح و 
امنیت بین الملی می شود

میان برد  موشک  آزمایش  به  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
آمریکا در روزهای اخیر که با فاصله کمی پس از خروج آن کشور از 
»پیمان منع آزمایش موشک های هسته ای میان برد با روسیه«انجام 
وزارت  سخنگوی  موسوی  عباس  داد.سید  نشان  واکنش  شد، 
یکجانبه  بر  آمریکا  اصرار  محکومیت  و  تقبیح  ضمن  خارجه  امور 
گرایی و خروج از پیمان های بین المللی و تضعیف حقوق، قواعد 
در  آمریکا  میان برد  موشک  آزمایش  از  المللی،  بین  هنجارهای  و 
روزهای اخیر که با فاصله کمی پس از خروج آن کشور از »پیمان 
به  موسوم  روسیه«  با  میان برد  موشک های هسته ای  آزمایش  منع 
INF انجام شد، ابراز نگرانی کرد.وی افزود: این اقدام آمریکا ممکن 

بر  علاوه  که  شده  جهانی  سطح  در  تسلیحاتی  رقابت  باعث  است 
های  هزینه  بین المللی،  امنیت  و  صلح  تهدید  و  بی ثباتی  تشدید 
سنگین اقتصادی بر کشورهای دیگر تحمیل خواهد کرد که نتیجه 
است.سخنگوی  جهان  در  مردم  اقتصادی  رفاه  سطح  کاهش  آن 
وزارت امور خارجه از جامعه بین المللی و همه کشورها خواست به 
اقدامات بی ثبات کننده آمریکا و خروج این کشور از معاهدات بین 
المللی که گامی به عقب در مناسبات بین المللی محسوب می شود 

واکنش مناسب نشان دهند.

چرا مذاکرات به جایی نمی رسد؟
ادامه از صفحه اول

دوام  دولتها،  پروپاگاندای  و  پوپولیسم  بر  مبتنی  خارجی  سیاست 
نخواهد داشت.

چرا ترامپ به راحتی از برجام خارج شد؟ چون برجام مانندِ توافقات 
آمریکا با چین)۱۹۷۲( یا شوروی)۱۹۸۷(، توافقِ با حاکمیتِ آمریکا نبود 
و خروج از آن به جز اعتراضِ چند نماینده کنگره و سناتور، جریانی ایجاد 
نکرد. به لحاظ حقوقی و سیاستِ داخلی آمریکا، برجام پایه های سستی 
دارد و شکنندگی آن برای آمریکا شناسان پر واضح بود. برجام همچنین 
مسائلِ اصلی میان ایران و آمریکا در جامعۀ سیاسی، مدنی و تشکل های 

حزبی را با دقت مورد خطاب قرار نمی دهد.
اگر طرفِ اصلی برجام، چین، روسیه و اروپا بود، قاعدتاً آنها باید تاکنون 
برای اجرایی کردن آن اقدامات لازم را انجام داده بودند. برجام برای چین 
یک کارتِ بازی با آمریکا، برای روسیه حفظِ فاصله میان ایران و غرب، و 
برای اروپا جلوگیری از جنگ و حفظ امنیتِ جغرافیایی است. اما برجام برای 
آمریکا، یک موضوع حاکمیتی است و نه تعداد سانتریفیوژها و درصدِ غنی 
سازی. ما چه موافق باشیم یا مخالف ، چه خوشمان بیاید یا نیاید، جامعۀ 
یهودی، جزئی از حاکمیت آمریکاست و صرفاً نوعی ارتباط با رئیس جمهور 

آمریکا یا کاخِ سفید نیست.
اندونزی یکی از کشورهایِ قابلِ مطالعۀ نظام بین الملل است. این 
کشور که از بنیانگذاران نهضتِ عدمِ تعهد است، در نهایت به این نتیجه 
رسید که به واسطۀ جغرافیایی که دارد، باید با تمامی قدرت ها اعم از 
چین، استرالیا، ژاپن، آمریکا، روسیه و اتحادیۀ اروپا ارتباط داشته باشد. این 
کشور به هیچ کدام، وابستگی سیاسی یا نظامی و یا حتی اقتصادی ندارد و 
از سیاست متنوع سازی بدون وابستگی )Diversification( بسیار بهره 

برده است.
اندونزی با جمعیت ۲۶۴ میلیون نفر با اتکا به خواستِ عامه مردم، بر 
رشد و توسعۀ اقتصادی، متمرکز شده و بدون وابستگی به کشور یا قطبِ 

خاصی، روز به روز از وضعیت بهتری برخوردار می شود.
عدمِ موفقیتِ مذاکرات و برجام، ریشه در نارسایی های تئوریک و 
شناختی دارد: فقدانِ تئوری در این که چگونه یک کشور می تواند ثبات و 
 Textbook آینده داشته باشد؟ در رابطه با ثبات سازی، نزدیک به ده هزار
است.  شده  نوشته  روان شناختی  و  سیاسی  اجتماعی،  مالی،  اقتصادی، 
و حسگر  در حکمرانی  اصل  ترین  مهم   ،)Stabilization(سازی ثبات 
)Sensor( در تنظیم سیاست  گذاری هاست. اگر تئوری ثبات سازی بود، 
حتما استفاده از منابعِ عظیمِ مالی و سیاسی عربستان در سیاستِ خارجی 

و اقتصادی، به بولیوی اولویت پیدا می کرد.
اگر تئوری ثبات سازی بود، حفظ ارزشِ پولِ ملی بر ایجاد اختلافِ 
تخیلی میان بولتون و ترامپ اولویت پیدا می کرد. اگر تئوری ثبات سازی 
التحصیلان دانشگاهها نسبت به روابطِ  از مهاجرتِ فارغ  بود، جلوگیری 
خوب با ونزوئلا اولویت پیدا می کرد. مذاکرات وقتی به نتیجه می رسد که 
اولویت های داخلی دقیق تر و روشن تر شوند. میان اولویت های داخلی و 
خارجی توازن برقرار گردد و اولویت های اول، دوم و سوم کشور به صورتِ 
توافقِ عمومی و قرارداد اجتماعی متبلور شوند. تازه در این شرایط، سیاست 
خارجی متولد می شود، جهت پیدا می کند و پروپاگاندا خود به خود تعطیل 

می شود.
اگر بخواهیم به مسائلِ موجود، غیر سیاسی نگاه کنیم که شاید از 
منظر آکادمیک لازم باشد، ما به شدت ۱(مشکل اولویت بندی داریم، ۲(
مشکلِ کمبودِ شناخت و دانش از واقعیاتِ اقتصادی، سیاسی و فناوری 

جهان داریم.
آنهاست،  منتظر  که  ای  آینده  و  شهروندان  ذهنِ  در  سازی  ثبات 
اصلاحِ  برای  مذاکرات،  است.  خارجی  سیاست  جهت گیری  مهمترین 
سیاستِ خارجی آمریکا و یا اقناعِ اروپایی ها نیست، بلکه باید به منظور ثبات 
سازی زندگی شهروندان در داخلِ کشور طراحی و مدیریت شوند. شاید 
مفید باشد به جایِ اقناع دیگران، قدری برای افزایش سطح دانش و تنظیم 

اولویت ها، کتاب و Textbookبخوانیم.

رئیس جمهور با بیان اینکه همه توان دولت برای اجرای 
آرمان های انقلاب به کار گرفته می شود، گفت: امروز روز 
حمایت بیشتر مردم از دولت و خدمت بیشتر دولت به مردم 
است و مطمئنا با وحدت دولت و ملت، از پیچ تاریخی کنونی 

عبور و دشمن را مایوس خواهیم کرد. 
روز  روحانی  حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
دوازدهم  دولت  اعضای  میثاق  تجدید  مراسم  در  شنبه 
انقلاب  بنیانگذار کبیر  مرقد  راحل در  امام  آرمان های  با 
شهیدان  و  راحل  امام  یاد  گرامیداشت  ضمن  اسلامی، 
رجایی و باهنر و هفته دولت، گفت:امام خمینی)ره( پس 
از پیروزی انقلاب اسلامی به عنوان معمار نظام جمهوری 
اسلامی ایران مسیر خدمت به مردم را به همه نشان داد 
و حضور هیأت دولت در آغاز سومین سال دولت دوازدهم 
در کنار مرقد ایشان تعهد چندباره به مسیر و راهی است 
بزرگوار  امام  کردند،  معرفی  و  برگزیده  بزرگوار  امام  که 
یک نهضت عظیم و اسلامی را به انقلاب اسلامی رساند و 

راهبری انقلاب را برعهده گرفت.
رئیس جمهور با بیان اینکه سه مرحله نظام اسلامی، 
و  در طول یک خط  اسلامی  و جمهوری  اسلامی  انقلاب 
مکمل یکدیگر هستند، اظهار داشت: گفتمان انقلاب اسلامی 
که امام بزرگوار برای ما بوجود آورد گفتمانی توأم با سعه 
صدر بود و همه اعتقادات، اندیشه ها و سلیقه ها را در خود 
جای می داد و در آن ، فضا برای هیچ کس تنگ نبود و باید 

این گفتمان را با همه قدرت ادامه دهیم.
روحانی با اشاره به اینکه در گفتمان انقلاب به طور 
عمده آرمان ها و آرزوهای کوتاه مدت و بلندمدت مد نظر 
آرمان های  ایران  اسلامی  در جمهوری  ، گفت:  است  بوده 
کوتاه و بلند مدت، راهبردها و برنامه ها و حتی اجرا تدوین 
شد و در گفتمان جمهوری اسلامی ایران عمدتاً مدیریت 
می کنند  فکر  که  آنهایی  لذا  است،  مطرح  اسلامی  نظام 
ایران  اسلامی  گفتمان جمهوری  برابر  در  انقلاب  گفتمان 
است راه اشتباه و خطایی را انتخاب کردند، این دو در طول 

یکدیگر هستند و در عرض هم قرار ندارند.
رئیس جمهور افزود: البته در بسیاری از موارد جمهوری 
اگر  و  می دهیم  تطبیق  انقلاب  معیارهای  با  را  اسلامی 

اصلاحاتی لازم است آن را انجام می دهیم.
نظام  و  انقلاب  نهضت،  در  مرتبه  بالاترین  روحانی 
گفت:  و  دانست  دولت سازی  مرحله  را  اسلامی  جمهوری 
دولت سازی مرحله بسیار سختی است و بسیاری آن را بعد از 
فرهنگ سازی و تمدن سازی مرحله دوم در این راه  می نامند.

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه همه توان خود را برای 
اجرای آرمان های انقلاب بکار گرفته ایم، اظهار داشت: مطابق 
تأکیدات امام راحل دولتی موفق است که به مردم خدمت 
ادامه دهد که مورد  را  و دولتی می تواند مسیر خود  کند 

حمایت و پشتیبانی مردم باشد و  امام راحل تأکید داشتند 
که این دو در کنار یکدیگر قرار دارند.

روحانی با بیان اینکه گفته امام راحل در این خصوص 
که میزان رأی ملت است، یک شعار و تظاهر به دمکراسی 
نیست، تصریح کرد: این گفته یک نظریه سیاسی، حقوقی و 
حتی فقهی بود و در حکومت اسلامی اداره جامعه با رأی و 
نظر مردم صورت می گیرد به همین دلیل است که انقلاب و 

نظام جمهوری اسلامی تا امروز مستحکم باقی مانده است.
روحانی خاطر نشان کرد: نسل اول و دوم انقلاب بار 
مسئولیت نظام و اداره کشور را در روزهای سخت بر دوش 
داشتند و آینده نظام متعلق به نسل سوم و چهارم انقلاب 

است.
رئیس جمهور خاطر نشان کرد: ما نسل اول و دومی ها 
کم کم باید خانه را تمیز کرده و آن را به صاحب خانه که نسل 
سوم و چهارم هستند بسپاریم. لذا در این مقطع استفاده از 
ظرفیت نسل جوان و تحصیل کرده در اداره و مدیریت کشور 

یک ضرورت است.
روحانی در ادامه تاکید کرد: تا زمانی که انقلاب و نظام 
به مردم متصل است و با رأی مردم مشروعیت می یابد، هیچ 

گزندی نمی تواند این نظام را از پا در آورده و یا تهدید کند.
رئیس جمهور اضافه کرد: ۳0 سال از رحلت امام راحل 
می گذرد و نظامی که ایشان برپا کردند، نه تنها در برابر باد 
و باران مصون بوده، حتی در برابر طوفان و سیل نیز مقاوم 
ایستاده است و نظام جمهوری اسلامی، ایرانی با قدرت را در 

منطقه حساس خاورمیانه به نمایش گذاشته است.
روحانی تاکید کرد: تا زمانی که مردم با انقلاب و نظام 
و انقلاب با مردم باشد این نظام به کار خود ادامه خواهد داد.
با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
اشاره به اینکه امروز در شرایط بسیار سخت و پیچیده ای 

قرار گرفته ایم، گفت: در طول یکسال گذشته مردم در رنج و 
سختی بودند، اما همچنان مقاوم و استوار در برابر توطئه های 
بیگانگان ایستادگی کردند و امروز روز حمایت مردم از دولت 

و خدمت بیشتر دولت به مردم است.
دلسوزانه  انتقاد  از  دولت  اینکه  بر  تاکید  با  روحانی 
دولت  از  انتقاد  داشت:  اظهار  می کند،  و حمایت  استقبال 
بلامانع است و حتی در دولت یازدهم و دوازدهم انتقاد از 

دولت بی هزینه و حتی توأم با جایزه و تشویق بوده است .
رئیس جمهور با بیان اینکه انتقاد بی هزینه از آثار دولت 
یازدهم و دوازدهم است  که برای همیشه باقی می ماند، 
گفت: بسیار سخت است که این آثار دولت یازدهم و دوازدهم 

را پس از این کسی بتواند تغییر دهد.
کافی  تنهایی  به  انتقاد  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
نیست و نیاز به دلسوزی هم داریم، تصریح کرد: نقد دلسوازنه 
غیر از تخریب کینه توزانه است. لذا پس از انتقاد همه باید 
برای اصلاح جامعه دست به دست هم دهیم و در این شرایط 

همدیگر را یاری کنیم تا به مقصد نهایی برسیم.
روحانی خاطر نشان کرد: امام راحل تأکید داشتند که 
بار سنگین مسئولیت اداره کشور بر دوش دولت است و همه 
باید از آن حمایت کنند و رهبر معظم انقلاب نیز در دیدار 
اخیرشان با هیأت دولت تأکید فرمودند که دولت در میدان 
است و بار اصلی مسئولیت را بر دوش دارد و همه باید از 

دولت حمایت کرده و دولت را یاری کنند.
با وحدت و  رئیس جمهور تصریح کرد: بدون تردید 
همدلی بین دولت و مردم و همه نخبگان و بویژه نسل جوان، 
از این پیچ تاریخی عبور کرده و دشمن را مأیوس خواهیم 

کرد.
روحانی با تأکید بر اینکه وحدت، تلاش و ایستادگی 
مأیوس می کند، گفت:  را  و مردم، دشمن  همه مسئولین 

توطئه دشمنان روزی به پایان می رسد که  از ضربه زدن به 
نظام مأیوس شوند. لذا هدف بزرگ ما مأیوس کردن دشمنان 

است.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: امید به آینده بهتر مردم 
هدف دیگری است که آن را با قدرت پیگیری می کنیم و 
معتقدیم تا زمانی که امید وجود دارد، مسیر پیشرفت به 

خوبی ادامه خواهد یافت.
در  مردم  سختی  و  فشار  اینکه  برغم  افزود:  روحانی 
سال های اخیر بیشتر شده است اما این احساس وجود دارد 
که در ماه های اخیر مقداری از مشکلات مردم کاسته شده 
است. آمارهای دو ماهه اخیر و نیز آمار روز گذشته مرکز 
آمار، نشان می دهد که  هم نرخ تورم ماهانه و هم تورم نقطه 
به نقطه نسبت به ماه های ابتدایی سال کاهش یافته است. 
اگر چه باید همچنان برای رفع مشکل تورم تلاش های خود 

را ادامه دهیم.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه دولت در شرایط کنونی 
همه توان خود را برای رفاه مردم بکار گرفته است، گفت: 
گاهی مشکلات ناشی از قصور و کوتاهی و گاهی ناشی از 
تقصیر و خطا است. اما زمانی نیز بخاطر شرایط ناخواسته ای 

است که از سوی دشمن تحمیل می شود.
روحانی تصریح کرد: دولت همه توان خود را برای ایجاد 
روابط مناسب با جهان شرق و غرب بکار گرفته است اما یک 
دولت تازه کار ناشی باعث شد که زحمت فراوانی برای مردم 

ما و منطقه، حتی مردم خودش ایجاد شود.
این شرایط وجود مشکلات  افزود: در  رئیس جمهور 
تحمیل  بخاطر  بلکه  ندارد،  معنا  قصور  و  تقصیر  از  ناشی 
لذا  ایران است،  برای ملت  از سوی دشمن  شرایط سخت 
همه باید به این ویژگی توجه داشته باشیم و برای تغییر این 

شرایط ناخواسته در کنار یکدیگر تلاش کنیم.
روحانی با بیان اینکه جامعه قوی در کنار دولت قوی، 
کنار  در  قوی  رهبری  و  قوی  رهبری  کنار  در  قوی  دولت 
انقلاب قوی قرار دارد، خاطرنشان کرد: امروز با تضعیف دولت 
کسی تقویت نمی شود، بلکه این کار دشمنان را برای توطئه 

بیشتر ترغیب می کند.
داشت:  اظهار  خود  سخنان  پایان  در  جمهور  رئیس 
امروز در کنار مرقد امام راحل عهد و پیمان می بندیم که 
راه خدمت به مردم را با گام های بلند و استوار ادامه دهیم. 
باهنر،  ارواح مطهر شهیدان بهشتی، رجایی،  به  همچنین 
آیت الله هاشمی رفسنجانی و همه شاگردان، امام راحل و 
همه شهیدان و خادمان نظام درود می فرستیم و برای همه 
خدمتگزاران و همه کسانی که برای پایداری مسیر امام راحل 
تلاش می کنند و همچنین برای یادگار عزیز امام راحل استاد 
حوزه حضرت حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی 

و همه خانواده امام آرزوی توفیق می کنیم.

میز  به  متحده  ایالات  بازگشت  امکان  گفت:  ظریف 
مذاکره هرگز غیر محتمل تصور نشده است. ما میز مذاکره 
ای داریم که خیلی وقت است که وجود دارد و ایالات متحده 

آمریکا خود میز مذاکره را ترک کرده است.
به گزارش صدا و سیما، محمد جواد ظریف در مصاحبه 
با خبرگزاری فرانسه گفت : رئیس جمهور مکرون و رئیس 
تلفنی  گفتگوی  هم  با  پیش  هفته  چند  روحانی  جمهور 
این بود که ببینیم چگونه  این گفتگو ها  داشتند . هدف 
می توان توافق هسته ای را از طریق عمل کردن اروپا به 
جمهور  رئیس   . کرد  حفظ  توافقنامه  این  ذیل  تعهداتش 
جمهور  رئیس  به  را  پیشنهاداتی  گذشته  هفته  مکرون 
روحانی ارائه داد و ما معتقدیم که این پیشنهادات حرکت 
در مسیری درست است؛ هر چند تا رسیدن به هدف فاصله 
امروز مذاکرات خوبی داشتیم و دراین نشست  ما   . داریم 
من با رئیس جمهور مکرون احتمالاتی را مورد بررسی قرار 
دادیم . در حال حاضر ایشان قصد دارد با شرکای اروپایی و 
سایر طرف های همکاری درباره اینکه از این به بعد چه باید 
کرد، گفتگو کند. وزیر خارجه کشورمان در این گفت و گو 
که از شبکه تلویزیونی پرس تی وی پخش شد، در پاسخ 
به سئوالی در خصوص جزئیات مطرح شده در این نشست 
گفت: ببینید برجام توافقنامه ای بود که نه با اعتماد کامل 
بلکه با بی اعتمادی متقابل مورد مذاکره قرار گرفت .بنابراین 
ما ابزار های جبرانی در اختیار داشتیم و ایران این ابزارهای 
جبرانی را که در برجام پیش بینی شده بود, بکار گرفته 
اروپا  اینکه  به مجرد  ایم که  ابتدا گفته  از همان  است. ما 
اجرای تعهدات خود ذیل برجام را آغاز کند ایران نیز آماده 
خواهد بود از گام های که برداشته بازگردد. بقای برجام در 
گرو دو اصل بنیادین است یکی اینکه ایران اطمینان دهد که 
برنامه )هسته ای( اش صلح آمیز بماند و دیگری اینکه بقیه 
جهان روابط اقتصادی خود را به حالت عادی در بیاورند . به 
علت فشارهای آمریکا و سیاست فشار حداکثری و اساسا 
تروریسمی که ترامپ دنبال می کند مردم ایران تحت فشار 
غیر  افراد  آمریکا  اقدامات  که  چرا  هستند  ای  العاده  فوق 
نظامی ایرانی را هدف قرار داده است و اروپا قادر نبوده است 
به تعهدات خود در قبال برجام عمل کند و در حال حاضر 
ما به دنبال یافتن راههایی هستیم که اروپا در حقیقت بتواند 
به تعهدات خود در این زمینه عمل کند و ما از گامهایی که 

برداشته ایم برگردیم .
ظریف در ادامه گفت : برای ما مهم این است که قادر 
باشیم به تجارت با اتحادیه اروپا ادامه دهیم ، بتوانیم فروش 
نفت خود را ادامه دهیم و پول آن را به کشور بازگردانیم.
روشی که طرف های اروپایی در برجام بعلاوه چین و روسیه 
که دو طرف غیر اروپایی برجام هستند و بقیه جامعه بین 
روابط  شده  خواسته  آنها  از   ۲۲۳۱ قطعنامه  که  المللی 

اقتصادی خود با ایران را به حالت عادی دربیاورند و اینکه 
آنها با و یا بدون آمریکا چه کاری می توانند انجام دهند 

چیزهایی است که ما درباره آن گفتگو می کنیم .
وی ادامه داد: از نگاه ما، آمریکا مجبور به ترک میز 
مذاکره نشده است . ما میز مذاکره داشته و در حال حاضر 
هم داریم .هر سه ماه یک بار ما بر اساس برجام دیدار می 
کنیم که مذاکره کنیم و مسائلی را که برای ما مهم بوده را 
مورد بحث قرار دهیم. ایالات متحده قبلا در این مذاکرات 
مشارکت داشته است و حتی در دوره دولت ترامپ و تا آوریل 
۲0۱۸ هم این اتفاق افتاده است .اگر آنها جنگ اقتصادی و 
تروریسم اقتصادی خود را علیه ایران متوقف کنند ، بازگشت 

آنها مورد استقبال قرار خواهد گرفت .
وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به این سوال که 
اگر اروپا به تعهدات خود عمل کند ایران حاضر است چه گام 
هایی در زمینه فعالیت های هسته ای خود بردارد، گفت :ما 
خیلی علنی و به روشنی گفته ایم که در این صورت ما از 
تصمیمات اتخاذ شده خود در تاریخ هشت می بازخواهیم 
گشت و بازگشت به اجرای کامل توافق هسته ای را از سر 
خواهیم گرفت .یعنی اقداماتی که بر اساس مفاد توافق انجام 
داده ایم و همچنین تصمیم به بازگشت به مواردی که در 
توافق آمده است که همه اینها منوط به عمل طرف های 

دیگر به تعهدات شان خواهد بود.
از سرگیری  ما   : افزود  این مصاحبه  ادامه  در  ظریف 
مجدد عمل به تعهدات خود از سوی آمریکا را نه تنها در 
قبال برجام بلکه در عمل به قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت 
سازمان ملل غیر محتمل نمی دانیم. اما من فکر نمی کنم 
ایالات متحده آمریکا در چنین موقعیت تعیین کننده ای 
باشد .من معتقدم اروپا و بقیه جامعه بین المللی اگر تصمیم 
به انجام چنین کاری بگیرند در حقیقت خواهند توانست 
دست به اقداماتی بزنند که لازمه تقویت توافق هسته ای 
است و این بدان معنا خواهد بود که مردم ایران باید از مزایای 

اقتصادی توافقنامه برخوردار شوند. 
ظریف درباره موضوع مذاکره با دولت آمریکا گفت : 
غیر  هرگز  مذاکره  میز  به  متحده  ایالات  بازگشت  امکان 
محتمل تصور نشده است. ما میز مذاکره ای داریم که خیلی 
وقت است که وجود دارد و ایالات متحده آمریکا خود میز 
مذاکره را ترک کرده است ,ما گفتگوهای خوبی در گذشته 
با آمریکا داشته ایم ما مذاکرات به شدت گسترده ای داشته 
.ما طولانی  از مذاکره کردن خجالت نمی کشیم  ما   . ایم 
ترین مذاکرات که یک کشور با آمریکا داشته و گسترده ترین 
مذاکرات یک وزیر خارجه با وزیر خارجه امریکا را به مدت 
دو سال داشته ایم . بنابر این اگر ایالات متحده به تعهدات 
خود باز گردد و احترام به امضای خود را از سر بگیرد خیلی 

چیزها محتمل خواهد بود .

وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا موضوع برنامه 
های موشکی ایران و مسائل منطقه ای در گفتگو با مکرون 
مطرح شده است یا خیر گفت : من فکر می کنم برجام به 
اندازه کافی مورد مذاکره قرار گرفته است اما ما یقیانا می 
توانیم درباره اینکه بهترین راه عملی کردن آن چیست بحث 
کنیم .در باره موشکها و مسائل منطقه ای ما تصمیم گرفته 
ایم که این دو موضع را در مباحث مربوط به برجام وارد 
نکنیم نه به این علت که ایران آماده این کار نیست بلکه در 
درجه اول غرب برای کاهش فروش تسلیحات نظامی خود 
در منطقه و پایان دادن به حمایت خود از کسانی که در 
تروریسم و تجاوزگری در منطقه ما مشارکت دارند آمادگی 
ندارد . بنابر این اجازه بدهید با برجام شروع کنیم ببینیم 
چه اتفاقی می افتد . وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ 
به سئوالی درباره اینکه آیا در باره احتمال حضور روحانی در 
نشست گروه هفت وجود دارد گفت : من از وجود دعوتنامه 
برای حضور رئیس جمهور روحانی در نشست فردای گروه 
هفت اطلاعی ندارم، اما رئیس جمهور روحانی برای نشست 
و  رفت  خواهد  نیویورک  به  ملل  سازمان  عمومی  مجمع 
دیداری با رئیس جمهور مکرون و دیگر کشورهای اروپایی 
خواهد داشت .من مطمئنم که رئیس جمهور مکرون درباره 
ایران با همتایان خود گفتگو خواهد کرد و این موضوع به 
خود ایشان مربوط می شود . ظریف در پاسخ به سئوالی 
درباره آزادی نفتکش آدریان دریا گفت : مشکل این است 
که کشتی ما بدون هیچ مبنای حقوقی به درخواست ایالات 
متحده آمریکا از طرف مقامات جبل الطارق توقیف شد .در 
حال حاضر ایلات متحده نشان داده است که کشتی ما را در 
آبهای آزاد مورد آزار و اذیت قرار می دهد و مانع آزادی حمل 
و نقل دریایی شده است .این موضوع قابل تحمل نیست 
.ایالات متحده آمریکا نمی تواند مانع کشتیرانی قانونی ایران 
شود. نفت ما از سوی هیچ کسی تحریم نشده است و تحریم 
های اتحادیه اروپا علیه طرف ثالث در قبال ایران کاربردی 
ندارد. ما گفته ایم که این کشتی به مکانی که به عنوان 
مقصد آن در نظر گرفته شده نمی رفته است و ما مقصد آن 
را اعلان نخواهیم کرد چون ایالات متحده آمریکا در فعالیت 
های اقتصادی ما خرابکاری می کند . همانطوریکه می دانید 
آمریکا علیه ملت ما مبادرت به تروریسم اقتصادی می کند و 
ما اجازه نخواهیم داد که تروریست ها به اهداف خود برسند . 
درباره  سئوالی  به  پاسخ  در  کشورمان  خارجه  وزیر 
رویارویی نظامی ایران و آمریکا گفت : ما نه به دنبال رویاروی 
نظامی هستیم و نه آغاز گر آن خواهیم بود. اما همانطوریکه 
گفته ایم از خود دفاع خواهیم کرد و این روشن است که 
آوردن ناوهای دریایی به خلیج فارس که مایه نگرانی بسیار 
کوچکی هستند به منطقه ای که مملو از کشتی های تجاری 
است به ارتقای امنیت کمک نخواهد کرد و به ناامنی منجر 

شده و احتمال وقوع حادثه در منطقه خلیج فارس را افزایش 
خواهد داد. بنابر این ما توصیه می کنیم کسانی که به امنیت 
علاقه دارند دست به اقدامی نزنند که دقیقا نتیجه عکس در 

پی داشته باشد .
ظریف در پاسخ به سئوالی درباره عامل حمله به مواضع 
نیروهای بسیج مردمی در عراق و سوریه و تاثیر آن بر ادامه 
حضور ایران در سوریه گفت : در سوریه ، ما تا زمانی که برای 
جنگ با افراط گرایی و تروریسم نیاز باشد و تا زمانی که 
دولت سوریه از ما بخواهد که آنجا باشیم در سوریه حضور 
خواهیم داشت . این یک مساله روشن درباره حاکمیت و 

تصمیم حاکمیتی یک کشور دارای حاکمیت است .
و  سوریه  علیه  اسرائیل  تجاوزگری  درباره  افزود:  وی 
عراق، این چیری نیست که بتوان آن را پنهان کرد . نیاز به 
بحث اکادمیک دارد که این اقدام را آمریکا مرتکب شده یا 
خیر چون آنها دست در دست هم با اسرائیل همکاری می 
کنند و سیاستی که نتانیائو در پیش گرفته است این است 
که ایالات متحده را به درون رویارویی نظامی غیر ضروری 
بکشاند که می تواند برای آمریکا بسیار خطرناک باشد. من 
فکر می کنم به نفع رئیس جمهور ترامپ است که نگران 
تیم بی و کاری که تیم بی برای باز کردن پای آمریکا به یک 
جنگ صورت می دهد ، باشد. آنچه در عراق مورد هدف قرار 
گرفته بخشی از نیروهای نطامی عراق بوده و ربطی به ایران 
ندارد و این بخشی از نیروهای نظامی عراق است و دولت 
عراق مسئول محافظت از نیروهای نظامی خود است و من 
مطمئنم آنها برای محافظت از نیروهای نظامی خود اقدام 
کرده و خواهد کرد. وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به 
این سئوال که ارزیابی اش از نتیجه احتمالی نشست گروه 
هفت چیست و اینکه آیا پیش بینی می کند که با مقامات 
دولت ترامپ در واشنگتن دیدار کند گفت : من انتظار ندارم 
که به واشنگتن بروم. اما نمیتوانم درباره نتایج نشست گروه 
هفت هم نظر بدهم و این موضوع مربوط به کسانی است که 
در نشست گروه هفت شرکت می کنند چون ما بر اساس 
چیزی که دیگران باید انجام دهند درباره سیاست خارجی 
خود تصمیم نمی گیریم . الزاماتی وجود دارد که خیلی هم 
برای ما مهم هستند و لازم است که عملی شوند. وقتی این 

الزمات عملی شد ما گامهای بعدی مان را بر می داریم .
وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به سئوالی درباره 
بازداشت دوتابعیتی ها در ایران گفت : من قطعا دوست ندارم 
و دلیلی برای بازداشت دوتابعیتی ها از سوی قوه قضائیه 
وجود ندارد اما قوه قضائیه ما مستقل است و ما تمام تلاش 
خود را برای کمک برای حل این مشکلات و تخفیف مجازات 
آن در حدی که امکان داشته باسد به خرج می دهیم با 
درک اینکه در قوه مجریه ما نمی توانیم در کار قوه قضائیه 

دخالت کنیم 

تجدید میثاق هیات دولت با آرمان های امام راحل؛
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احتمال بازگشت آمریکا به مذاکره
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فرمانده کل سپاه:

به قدرتمان 
واقفیم 

امروز قلب ما به نصرت الهی مطمئن است، به 
قدرت خودمان هم واقف هستیم.

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در همایش اساتید بسیجی حوزه های علمیه کشور 
در مشهد گفت: امروز در پهنه ی وسیعی از جهان 
اسلام قدرت سازی شده و این باعث تجزیه قدرت 

دشمنان شده است.
سردار سلامی افزود: در تحلیل های معمول هر 
کس قدرت بیشتری دارد پیروز می شود اما وقتی 
یک قدرت قلیل در فضای نابرابری قدرت موفق 
می شود پس باید حقیقتی ماورای آن وجود داشته 
باشد تا فرمول غلبه حاصل شود در این راستا تصور 
من این است که ما شاهد تفسیر آیات الهی بر روی 
زمین هستیم و این امر باور درونی و اطمینان قلبی 

ما را مستحکم می کند.
فرمانده کل سپاه با بیان اینکه امروز فقیر ترین 
کشور عربی یعنی یمن توانسته قوی ترین کشور 
عربی را که توسط آمریکا، اسرائیل و برخی ائتلاف 
تمام  افزود:  کند  ها حمایت می شود مستاصل 
فرودگاه ها،بخش های نظامی و بسیاری دیگر از 
نقاط حساس عربستان در تیر رس یمنی هاست و 

توانسته اند عربستان را زمین گیر کنند.
رو  روبه  دشمنی  با  ما  اینکه  بیان  با  وی 
هستیم که دارای قدرت اما بدون حکمت است، 
خاطرنشان کرد: دشمنان ما خود می گویند که 
رهبران آمریکا بدون حکمت هستند در واقع منطق 
و قدرت و فلسفه آنها ظلم و بردگی انسان ها در 
عالم برای موقعیت یابی آمریکا در جهان است و 
این فلسفه ی بدون حکمت، قدرت را به فرسایش 
و زوال می کشاند.فرمانده کل سپاه پاسداران ادامه 
داد: دشمنان ما می گویند بزرگترین ضعف آمریکا 
نبود یک رهبری روحانی و کاریزماتیک است چرا که 
در غرب هرگز رهبرانی طلوع نکردند که به سعادت 
انسان ها بیاندیشند و برای نجات انسان ها از ظلم و 
بی عدالتی تلاش کنند تمام فلسفه سیاسی آنها ظلم 

بوده که این فلسفه ای دشمن ساز است.
انقلاب  امروز  اینکه  بیان  با  سلامی  سردار 
اسلامی ذهن ها را تسخیر کرده نه سرزمینها را 
گفت: بر اساس محاسبات دشمنان تحریم برای ما 
خطرناک ترین وسیله آنها بود اما این سناریوی آنها 
دقیقا برعکس جواب داد و ما در فشار تحریم ها 

توانستیم پیشرفت کنیم.

امنیت در خلیج فارس  افزود:  ادامه  وی در 
با حضور مسلط نیروهای مسلح ایران برقرار و در 
ید قدرت  ایران است و دشمنان نخواهند توانست 

خدشه ای به این امنیت وارد کنند.
ایران همیشه عرصه آزمایش انواع سیستم 

های دفاعی و راهبردی است
سردار سلامی با اشاره به رونمایی از سامانه 
موشکی باور ۳۷۳ اظهار داشت:ایران همیشه عرصه 
آزمایش انواع سیستم های دفاعی و راهبردی است 
و  این اقدامات، حرکتی بدون توقف در امتداد رشد و 

توسعه قدرت بازدارندگی و دفاعی ماست.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: مردم، رکن اساسی مقاومت انقلاب اسلامی 
در مقابل دشمنان بوده و هستند و امروز نقش 
مردم بیش از هر زمان دیگری تعیین کننده است 
و نقشی که امروز مردم با اتصال به رهبری فرزانه 
انقلاب و تبعیت از رهنمودهای ایشان و همراهی 
همه نهادهای انقلابی، اجرایی، تقنینی و قضایی 
کشور دارند برجسته تر از هر زمان دیگری است.
سردار سلامی گفت: ملت ایران می تواند مانند 
گذشته با شکیبایی، صبر انقلابی، حضور در صحنه، 

پاسخ های  از رهبری  تبعیت  و  نظام  از  حمایت 
ناامیدکننده به دشمن دهد  و آنها را در سیاست 
ها و دسیسه هایشان نا امید و شکست خورده کنند.
وی اشاره ای هم به طرح ساماندهی حاشیه 
شهر کرد و گفت: تقریبا چند سالی است که بر 
اساس تاکیدات مقام معظم رهبری برای ساماندهی 
حاشیه شهر مشهد، مجموعه سپاه استان و قرارگاه 

شهید برونسی وارد عمل شده اند.
فرمانده کل سپاه پاسداران بیان کرد: تلاش ها 
در این زمینه ادامه دارد و تبدیل به پدیده ای فراگیر 
شده و در روزهای اخیر تعدادی پروژه که با همکاری 
سپاه و  شهرداری مشهد به سامان رسیده بود، در 

مناطق محروم مشهد به بهره برداری رسید.
سردار سلامی افزود: این اقدامات، ادامه دار 
خواهد بود و امیدواریم با ادامه مجموعه فعالیت ها و 
با ورود استانداری خراسان رضوی، شهرداری مشهد 
و سایر دستگاه ها شاهد رفع فقر و محرومیت از 

مناطق محروم و حاشیه ای شهر مشهد باشیم:
در این همایش ۴روزه ۳00نفر از اساتید و 
نخبگان بسیجی حوزه های علمیه استانهای خراسان 

رضوی، قم،تهران و اصفهان حضور دارند.


